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Obiectul întrebării: Evaluare fonduri europene

Stimată Doamnă Ministru,

6,6 miliarde de euro este suma oferită României de Comisia Europeană prin Fondul de Dezvoltare 
Regională (FEDR). Programul Operațional Regional (POR) este programul cu cele mai multe 
domenii aplicat în țara noastră: accesibilitate (infrastructură), competivitate și inovare, IMM-uri, 
dezvoltare urbană, eficiență energetică, mobilitate urbană, servicii sociale și de sănătate, educație, 
cadastru și administrare teritorială.

“POR va sprijini și parteneriatele și cooperarea între IMM-uri și organizații de transfer tehnologic, 
permitându-se astfel o mai bună exploatare a rezultatelor cercetărilor științifice prin transformarea lor 
în produse și servicii care vor putea intra pe piață, generând totodată creștere economică.” - declara 
anul trecut Corina Crețu.

A trecut exact un an de când Comisarul European pentru Politică Regională, Corina Crețu a anunțat 
aprobarea de către Comisia Europeană a modificărilor POR cerute de România:

- extinderea categoriilor de beneficiari eligibili, în afara municipalităților. De anul trecut, pot cere 
fonduri și alte autorități locale, precum consiliile județene, care vor putea propune și gestiona 
proiecte cu finanțare europeană în domeniul transportului urban.

- extinderea categoriilor de unități de sănătate eligibile pentru finanțare, asigurând astfel un sistem de 
asistență medical de urgență mai bine coordonat.

- parteneriate între autoritățile publice locale și alte instituții publice, pentru a se implica impreună în 
proiecte cu finanțare UE.



- co-finanțare din fonduri structurale a unei game mai largi de proiecte care vizează mobilitatea 
urbană, inclusiv în introducerea sau reintroducerea mijloacelor de transport public electrice.

Având în vedere cele menționate, vă adresez, doamnă ministru, următoarele întrebări:
1. Câte proiecte s-au înscris în competițiile pentru finanțare de la adoptarea modificărilor și 
până în prezent?
2. Care este suma totală pe care Ministerul Fondurilor Europene a alocat-o în decursul anului 
2018, atât pentru proiectele în derulare cât și pentru cele noi?
3. Care sunt domeniile in care s-au înscris cele mai multe proiecte?
4. Extinderea categoriilor de beneficiari eligibili, în afara municipalităților, a dus la mărirea 
numărului de cereri de finanțare?
5. Aveți printre solicitări parteneriate noi între diferite autorități publice locale pentru proiecte 
comune?
6. Câte proiecte care vizează mobilitatea urbană au fost înregistrate? De ex. Câte proiecte 
privind mijloacele de transport public electrice au cerut finanțare și din ce zone ale țării provin 
cererile?
7. Ce ați întreprins pentru îmbunătățirea indicatorilor de performanță și de impact care s-au 
dovedit insuficienți și dacă ați efectuat o analiză detaliată (cantitativ si calitativ) a impactului 
fondurilor structurale?
8. Ați efectuat un bilanț al impactului exercițiului financiar 2007-2013?

Vă mulțumim!
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Senator, Silvia Monica Dinică


